
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 33. posiedzeniu Senatu

w dniu 14 maja 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Sk³adam niniejsze oœwiadczenie w zwi¹zku z wp³ywaj¹cymi do mojego biura senatorskiego uwagami

dotycz¹cymi sensownoœci prac nad nowym projektem wprowadzenia podatku ekologicznego, doty-
cz¹cego samochodów o dopuszczalnej masie ca³kowitej do 3,5 t.

Zgodnie z zamierzeniem ministerstwa owy przepis mia³by m.in.: ograniczyæ emisjê spalin do atmos-
fery, zwiêkszyæ popyt na nowe samochody, wp³yn¹æ na decyzjê w³aœcicieli starych samochodów o kup-
nie nowego auta itp.

Ograniczenie emisji szkodliwych substancji mo¿na jeszcze zrozumieæ, ale co do pozosta³ych powo-
dów, to pojawiaj¹ siê ju¿ powa¿ne w¹tpliwoœci.

Najwiêkszy podatek, nawet do 3 tysiêcy z³, zap³ac¹ ludzie, którzy maj¹ samochody starsze ni¿ dzie-
siêcioletnie, czyli ludzie, których nie staæ na nowszy samochód. W moim przekonaniu powód, dla które-
go je¿d¿¹ starymi autami, wynika z koniecznoœci, a nie z wyboru.

Kolejn¹ w¹tpliwoœæ budzi we mnie zapis, ¿e podatek ekologiczny ma dotyczyæ tylko pojazdów o masie
do 3,5 t. Co w takim razie z rolnikami i ich ci¹gnikami, kombajnami i innymi maszynami?

Reasumuj¹c: powy¿sze argumenty i w¹tpliwoœci dobitnie œwiadcz¹, ¿e podatek ekologiczny to kolej-
ny przepis, który bêdzie uderza³ w najbiedniejszych, bêdzie dawa³ zarobiæ bogatym, a jego konstrukcja
i zasadnoœæ s¹ nielogiczne i pozbawione jakiegokolwiek sensu.

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




